
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 
L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 15/15 
seje Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 18. 11. 2015 ob 15.00, ki je potekala v sejni sobi IJS. 
  
  
Prisotni: D. Bašnec, A. Fekonja, I. Falnoga,  M. Gams, Z. Jernejc, J. Pungerčar, M. Štraus, G. Tavčar, I. Zajc. 
  
Odsotnost zaradi službenih obveznosti, dopusta ali bolniške odsotnosti so opravičili: R. Bevc, K. Ernestl, 
C. Filipič, M. Koželj, G. Kramberger, T. Martun, R. Pergarec, T. Ručigaj. 
  
Na sejo sta bila vabljena tudi B. Črnič in B. Žefran, oba sta svojo odsotnost opravičila. 
  
Vabljen gost: direktor IJS, prof. dr. Jadran Lenarčič, ki je odgovarjal na zanj pripravljena vprašanja. 
  

  
1.1          Finančno stanje IJS, projekcija do konca leta in načrt za leto 2016 (npr. direktorjev sklad) 

  
Direktor je povedal, da trenutna finančna slika IJS ni popolnoma jasna. Glede na situacijo 

posameznih odsekov meni, da bomo leto zaključili z manjšo izgubo. Odseki, predvsem tisti, ki so odvisni 
od domačega financiranja, poslujejo negativno, saj so se sredstva za razvoj in raziskave v zadnjih petih 
letih znižala za najmanj 34 odstotkov. Odseki, ki pridobivajo projekte v industriji in na evropskem trgu, so 
pozitivni, vendar večina namerava del finančnih sredstev usmeriti v naslednje leto. Kljub vsemu direktor 
predvideva, da izguba ne bo velika, najverjetneje pa bo. Letošnje leto je finančno najslabše leto zadnjih 
petih let, saj ni spodbud za gospodarsko sodelovanje, država pa denarja za znanost ni povečala. 

V nadaljevanju je direktor povedal, da je Institut delavcem izplačal tretjo četrtino plačnih 
nesorazmerij v celoti, vendar sredstev nismo dobili povrnjenih s strani države, tako kot še nekateri drugi 
zavodi ne. Institut je skupaj z nekaterimi drugimi inštituti vložil tožbo za povračilo sredstev. 

J. Pungerčar je omenil, da ministrstvo pripravlja Uredbo o spremembah in dopolnilih Uredbe o 
normativih in standardih za določanje sredstev za izvajanje raziskovalne dejavnosti, financirane s strani 
proračuna Republike Slovenije. Trenutni predlog ni naklonjen obračunavanju vodenja projektov, zato 
direktor meni, naj se vprašanje postavi na UO IJS, kjer so tudi predstavniki vlade. 

Na vprašanje direktorju, zakaj meni, da bi bilo dobro, da se na IJS ustanovi direktorjev sklad, nam 
je  celotno idejo bolje pojasnil. Meni, da bi bilo dobro imeti finančna sredstva, s katerimi bi lahko kupovali 
opremo za posamezne zanimive raziskave, ki niso v rednih programih in na katerih bi mladi raziskovalci 
nadgradili svoje raziskovalno delo (vizija nove smeri raziskav), kar jim morda sedaj njihov program in 
materialne mogočnosti ne dopuščajo. Nekateri odseki so temu zelo naklonjeni, drugi kažejo manj interesa. 
Pogajanja z odseki, da se takšen sklad ustanovi, še potekajo. 
  
1.2          Zaposlitve, plače in nagrajevanje na IJS: 

  
a)            Še vedno preveč zaposlitev za določen čas, situacija se le počasi popravlja, npr. (št. za določen 
+ št. za nedoločen čas): 
  
Stanje 30. 9. 2015:    AD 124 + 4, ZSod 41 + 54, VZSod 12 + 78, ZSvet 28 + 49;   Strok-RaziskSod 8 + 16 
Stanje 30. 9. 2014:    AD 134 + 3, ZSod 38 + 50, VZSod 15 + 76, ZSvet 28 + 45;   Strok-RaziskSod 8 + 15 

  



Direktorja smo opozorili, da imamo kljub temu, da smo na to že v preteklih letih opozarjali, v 
primerjavi s preteklim letom, še vedno podoben delež (minimalno odstopanje med obema letoma) 
zaposlitev za določen čas, predvsem v nazivih znanstveni sodelavec, višji znanstveni sodelavec, znanstveni 
svetnik in strokovno-raziskovalni sodelavec. 

Direktor pravi, da gre po večini za objektivne razloge, ker so osebe zaposlene za določen čas oz. 
delajo na projektih, ki imajo omejen čas trajanja. Seveda si direktor želi, da se to ne bi dogajalo, vendar so 
zaposlitve in delo na projektih precej prepuščene vodjem odsekov in njihovi odgovornosti. 

Na naše prigovarjanje, da je to nedopustno, je direktor dejal, da se z nami strinja, če za to obstajajo 
utemeljeni in pravno dopustni razlogi. Izjavil je tudi, da lahko pridobimo vse potrebne podatke oz. spisek 
zaposlenih in trajanje zaposlitev za določen čas po odsekih in naj mu jih potem posredujemo, kar bomo 
tudi storili. 
  
b)           Kako namerava direktor/vodstvo spodbujati in omogočati zaposlovanje perspektivnih mladih 
raziskovalcev na IJS tudi po izteku njihovega izobraževanja? Tj., po uspešno opravljenem doktoratu. 
  

Direktor se zaveda situacije, to ni le njegova odgovornost, ampak tudi odgovornost pristojnega 
ministrstva (MIZŠ). Aktivnost slednjega bi morala biti znatno večja, saj je situacija po letu 1994 najslabša 
doslej. Vse je v količini denarja prejetega za raziskave in razvoj, žal pa ga je trenutno zelo malo. 
  
c)            Mlajši raziskovalci si želijo sistemske rešitve problema nagrajevanja – problem, da podoktorski 
raziskovalec (AD), ki je vodja projekta, dobi nižjo plačo, kot bi jo lahko, glede na to, kar nakazuje ARRS. 
  

Dodatno nagrajevanje na IJS obstaja, omogočeno je z delovno uspešnostjo, kot je povečan obseg 
dela, možen za vse zaposlene, vendar je le-ta uspešnost (DU2) omejena na 20 odstotkov plače. Več 
možnosti ponujajo evropski projekti, ki dovoljujejo do 8.000 EUR izplačila dodatne delovne uspešnosti, 
vendar je precej odvisno od vodij, ali se DU2 izplačuje ali ne. Morajo pa biti takšni plačni dodatki 
predhodno planirani in jih imajo možnost prejeti vsi zaposleni, saj naš pravilnik tega ne omejuje, problem 
pa je, ker je bil plan poslovanja potrjen prepozno. 
  
č)            Želimo si podpore vodstva pri našem predlogu (dopis direktorju in predsedniku ZS IJS z dne 10. 
11. 2015) za dopolnitev 16. člena pravilnika o izvolitvah v znanstvene nazive: 
  
Torej v 16. člen bi dodali stavek "Redna izvolitev v ustrezni naziv prične veljati najkasneje 6 mesecev po 
oddani vlogi, vendar ne pred potekom veljavnosti prejšnjega naziva." 
  

Direktor temu načelno ne nasprotuje, vendar je potrebno predlog ustrezno pravno utemeljiti. 
  

Predlagali smo tudi, da se ob obvestilu zaposlenemu, ki mu čez 6 mesecev poteče določen znanstveni ali 
strokovno-raziskovalni naziv, enako obvestilo (tj. hkrati) pošlje tudi njegovemu vodji. Direktor se je z 
omenjenim predlogom strinjal. 
  
d)           Kakšen je obseg predvidenih (horizontalnih) napredovanj s 1. 12. 2015? 
  
Direktor je povedal, da bo v letošnjem letu na takšen način napredovalo 290 zaposlenih na IJS.  
  
 

 
  



1.3            Ostale razmere na IJS 
  

Prejeli smo pritožbo, da se v nekaterih poslovnih prostorih kadi. Direktorju smo predlagali, naj se 
o pravilih kajenja na IJS ponovno izda okrožnica, s čimer se je strinjal. 
  
1.4          Razno 
  
Točke nismo posebej obravnavali, direktorju pa smo se za srečanje ter vsa podana pojasnila in odgovore 
na naša vprašanja zahvalili. 
  
  
2.         Potrditev točk dnevnega reda in pregled zapisnika seje z dne 21. 10. 2015 
  
Prisotni so potrdili točke dnevnega reda in zapisnik predhodne seje IO SVIZ/IJS. Zaradi nesklepčnosti se 
bodo člani, ki se seje niso udeležili, o zapisniku izjasnili naknadno po e-pošti. 
  
  
3.               Nujne tekoče zadeve 

  
a)                  Tako kot že nekaj let zapovrstjo moramo obnoviti vstopnino za »Svet doživetij« v vodnem mestu 
Atlantis. Veljavnost obeh letnih vstopnic nam poteče 21. 11. 2015. Atlantis je v letošnjem letu vstopnino 
povišal za 5 odstotkov in znašata obe letni karti 3.432,00 EUR. Prvič se je zgodilo, da nam Atlantis ne želi 
izdati dovolj dodatnih kopij vstopnic za naše uporabnike, temveč le 20 dodatnih kopij, letnih vstopnic pa 
na njihovem informacijskem pultu prav tako ne želijo imeti v hrambi. Ker ne vemo, kako bi se izdajanje le-
teh obneslo, so prisotni sklenili, da začasno, dokler ne najdemo ustrezne rešitve, vstopnic ne kupimo. 
Zaradi nesklepčnosti se morajo z glasovanjem o tem izjasniti tudi člani, ki na seji niso prisotni. 
  
b)                 M. Gams se je navezal na temo financiranja znanosti, ki je v primerjavi s prejšnjimi leti grozljivo 
nizka (kar smo obravnavali že z direktorjem). 
  
4.         Razno 
  
Točka 4 ni bila posebej obravnavana. J. Pungerčar z obžalovanjem ugotavlja, da se je seje udeležilo malo 
članov IO SVIZ/IJS. 
  
  
Seja je bila končana ob 16.40. 
  
Sejo je vodil J. Pungerčar                                                                           Zapisnik pripravila:          Metka 
Štraus                                                                                                                                  Zapisnik 
pregledal:         Jože Pungerčar 
  
Ljubljana, 1. 12. 2015 
  
Poslano:              - članom IO SVIZ/IJS 
                               - članom NO SVIZ/IJS 

- predsedniku ZS IJS                                      
- članom UO IJS (delegiranih z IJS) 



- direktorju IJS 
 


